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Förvaltningens förslag till beslut 

 

1. Idrottsnämnden föreslår kommunfullmäktige att införa noll-

taxa året runt för föreningars barn- och ungdomsverksamhet 

enligt bilaga till förvaltningens tjänsteutlåtande 

2. Paragrafen förklaras omedelbart justerad 

 

 

 

 

Marina Högland Carina Braun 

Idrottsdirektör Avdelningschef 

 

Sammanfattning 

Nu gällande taxor som beslutats av idrottsnämnden och kommun-

fullmäktige innebär att barn- och ungdomsföreningar som uppfyller 

beslutade kriterier för nolltaxa har nolltaxa under respektive säsong. 

Under resterande del av året har barn- och ungdomsföreningar be-

talt för bokade tider. 

 

I finansborgarrådets förslag till budget 2022-2024 som presentera-

des 2021-10-06 ingår en budgetsatsning som ger barn och ung-

domsföreningar som uppfyller kriterierna för nolltaxa rätt till noll-

taxa året runt. 

 

Förvaltningen föreslår att nolltaxa införs året runt från och med ja-

nuari 2022 för de barn- och ungdomsföreningar som uppfyller krite-

rierna för nolltaxa.   

 

Förslaget innebär att måluppfyllnad och föreningslivets ekonomiska 

förutsättningar kommer att stärkas.  
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Satsningen är mycket efterfrågad av föreningslivet. Det ger före-

ningarna möjlighet att erbjuda mer aktiviteter året runt till inga eller 

lägre deltagaravgifter.  

Vidare kommer förslaget att innebära lägre ekonomiska trösklar att 

delta i vissa idrotter om föreningarna sänker sina deltagar-/med-

lemsavgifter.  

 

Förslaget kommer innebära minskade intäkter och ökade kostnader. 

Bakgrund 

Nu gällande taxor som beslutats av idrottsnämnden och kommun-

fullmäktige innebär att barn- och ungdomsföreningar som uppfyller 

beslutade kriterier för nolltaxa har nolltaxa under respektive säsong. 

Under resterande del av året har barn- och ungdomsföreningar beta-

lat för bokade tider. 

 

Hittills har föreningarna endast fått nolltaxa under följande peri-

oder. 

 

• Inomhusanläggningar vecka 34-21 

• Ishallar vecka 39-11 

• Utomhusbanor (is) vecka 44-9 

• Utomhusanläggningar sommaridrott vecka 14-43 

• Fotbollshall vecka 14-43 

 

Ärendet 

I finansborgarrådets förslag till budget 2022-2024 som presentera-

des 2021-10-06 ingår en budgetsatsning som ger barn och ung-

domsföreningar som uppfyller kriterierna för nolltaxa rätt till noll-

taxa året runt. 

 

En förutsättning för att förslaget ska kunna träda i kraft i januari 

2022  är att idrottsnämnden beslutar att föreslå att kommunfullmäk-

tige beslutar om taxeförändringen. Ett beslut av kommunfullmäk-

tige krävs senast 31 december 2021. 

Ärendets beredning 

Ärendet har beretts av administrativa avdelningen i samråd med 

strategiska staben. 

Förvaltningens synpunkter och förslag 

Förvaltningen föreslår att nolltaxa införs året runt från och med ja-

nuari 2022 för de barn- och ungdomsföreningar som uppfyller krite-

rierna för nolltaxa. Nolltaxa året runt är mycket efterfrågat av före-

ningslivet, som ser mycket positivt på förslaget. Det möjliggör att 
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föreningarna kommer att kunna erbjuda mer aktiviteter till inga eller 

lägre deltagaravgifter.  

 

Ekonomiska konsekvenser 

Baserat på intäktsnivåer från nolltaxeföreningar tidigare år beräknas 

intäkterna minska med cirka 7,9 mnkr. 

 

Det är svårt att uppskatta hur förslaget kommer påverka nämndens 

kostnader. Utöver utökad snöröjning av fotbollsplaner som ingår i 

budgetförslaget beräknas även andra kostnader öka till följd av för-

slaget. Hur mycket kostnaderna kommer att öka beror på hur stor 

efterfrågeökning det blir och hur stort utbud som är möjligt att er-

bjuda under ickesäsong. 

 

Kostnader som beräknas öka är energikostnader, bemanning, sli-

tage/kapitalkostnader, städning med mera. 

 

I nuläget har staden avtal med tre ishallsföreningar där en del i avta-

let är att förvaltningen fakturerar föreningen 5 000 kr per dygn för 

drift under ickesäsong och föreningen i sin tur debiterar lagen som 

spelar enligt idrottsnämndens timtaxa. Eventuellt kan idrottsnämn-

den behöva kompensera föreningarna för att förutsättningarna som 

avtalen baseras på nu ändras. Avtalsförutsättningarna ändras relativt 

mycket vid införande av nolltaxa året runt. Förvaltningen behöver 

diskutera detta med de berörda föreningarna. 

 

Måluppfyllelse 

Förslaget beräknas öka efterfrågan på bokade tider under icke-sä-

song, vilket bidrar till ökat antal aktiviteter för barn- och ungdomar 

främst för dom som bara är aktiv i en idrott som har säsong under 

en begränsad del av året. 

 

Vidare kommer förslaget att innebära lägre ekonomiska trösklar att 

delta i vissa idrotter om föreningarna sänker sina deltagar-/med-

lemsavgifter. Alternativt kommer föreningarnas ekonomi att stär-

kas. 

 

Om efterfrågan ökar mycket kan ett ökat behov av fördelning av ti-

der under ickesäsong uppstå, vilket kan komma att påverka vissa 

föreningar positivt och andra negativt när det gäller tilldelning av ti-

der. De föreningar med mycket bra ekonomiska förutsättningar och 

vuxenföreningar som tidigare kunna boka tider i stor omfattning 

kan eventuellt kunna boka lite mindre tider om efterfrågan blir stor 

från föreningar som tidigare inte haft ekonomiska förutsättningar att 
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kunna boka tider under icke-säsong. Nu blir förutsättningarna mer 

jämlika. 

 

  

Miljökonsekvenser 

Om utbudet, antal anläggningar eller tid, utökas för ishallar och 

uppvärmda fotbollsplaner beräknas energiförbrukningen att öka. 

 

Tillgänglighet 

Tillgängligheten kommer inte att påverkas av förslaget, däremot 

kan det sänka kostnaderna för föreningar med verksamhet för vuxna 

med funktionshinder som vid sidan av barn- och ungdomar också är 

berättigade till nolltaxa. 

 

Konsekvenser för barn 

Eftersom nolltaxa främst avser barn- och ungdomsverksamhet kom-

mer det få en positiv effekt för barn i och med att föreningarna till 

följd av förslaget bör kunna sänka sina avgifter och samtidigt er-

bjuda fler aktivitetstillfällen. 

 

Jämställdhetsanalys 

Störst intäkter för ickesäsongsbokningar avser idag isidrotter och 

fotboll där andelen pojkar är högre än flickor. Vilken effekt försla-

get kommer att få på jämställdheten beror på hur efterfrågan utveck-

las för olika idrotter. Om efterfrågan från idrotter med en högre an-

del flickor, till exempel gymnastik, ökar kommer förslaget bidra till 

ökad jämställdhet. 

 

 

         _______ 

Bilagor 

1. Förslag taxor för planhyror 2022 
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